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PROTOKÓŁ NR X/2024 
z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta  
Ostrowca Świętokrzyskiego 
z dnia 4 października 2024 r. 

 
 

Obrady odbyły się w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego,  
ul. Jana Głogowskiego 3/5. Obrady rozpoczęły się o godz. 13.06. 

 
W sesji udział wzięli: 
1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a  

i 1b do protokołu) 
2. Prezydent Miasta – Artur Łakomiec 
3. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 
4. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
 
Nieobecni radni: Przemysława Cielecki, Mateusz Czeremcha, Marek Giemza, 
Kamil Stelmasik, Justyna Walczak. 

 
Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego –
stwierdzenie quorum. 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu. Otwieram 

dziewiątą (IX) nadzwyczajną sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że posiadamy wymagane kworum 

by podejmować prawomocne uchwały. Proszę Państwa Radnych  

o zalogowanie się do systemu. Witam radnych Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Witam Pana Prezydenta – Artura Łakomca. Witam 

Sekretarz – Panią Annę Niedbałę, Skarbnika Miasta – Pana Sławomira Kijaka 

oraz wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej sesji, a także 

internautów, którzy obserwują nasze obrady online. Oczywiście na wstępie 

dwie klauzule informacyjne. Jedna dotyczy ochrony danych osobowych,  

a więc jeżeli Państwo będziecie w swoich wypowiedziach podawać swoje 

dane osobowe, to pamiętamy o tym, że sesja jest nagrywana, transmitowana - 

ale też i zgoda od radnych nie jest wymagana na to, żeby publikować ich dane 

osobowe. Natomiast jeżeli w swoich wypowiedziach będziecie Państwo 

używać adresów, nazwisk osób trzecich - pamiętajcie, że musicie mieć zgodę 

tych osób na to, żeby mówić na sesji o ich danych osobowych. I następna 

klauzula informacyjna, która dotyczy dostępności cyfrowej stron internetowych 

i innych aplikacji mobilnych podmiotów publicznych. I tutaj z kolei wszystkie 

materiały publikowane na stronach samorządu terytorialnego są 
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przystosowane dla osób niepełnosprawnych. Zgodnie z aktami prawnymi 

dotyczącymi tego tematu, nagrania obrad sesji Rady Miasta będą uzupełniane 

o napisy dla osób niesłyszących. 

  

Ad II/ Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy proszę Państwa do 

realizacji porządku obrad. Czy Państwo mają uwagi do porządku obrad? 

Proszę Pan Prezydent.  

Prezydent Miasta – A. Łakomiec – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Chciałbym zgłosić wniosek o zmianę porządku obrad. Dotyczy to punktu 

trzeciego "Podjęcie uchwał w sprawie" i chciałbym wnieść, jako punkt 1 projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie Śląskie, już 

w brzmieniu przedstawionym przeze mnie na posiedzeniu Komisji Budżetu. 

Jako punkt 2 projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Kłodzko, również w brzmieniu przedstawionym przeze mnie na posiedzeniu 

Komisji Budżetu. Jako punkt 3 projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Głuchołazy, również przedstawiony przeze mnie projekt na 

posiedzeniu Komisji Budżetu oraz po dotychczasowym punkcie 7 - zmiana 

budżetu oraz jeśli Państwo Radni przyjęliby powyższe zmiany, to w miejsce 

dotychczasowego projektu uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy 

Finansowej wnoszę nowy projekt uchwały zmieniający uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

na lata 2024-2029. Tak jak powiedziałem wcześniej przedmiotowe materiały 

Państwo Radni otrzymali na posiedzeniu Komisji oraz przed sesją. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę o zabranie głosu 

Radnego Ołownię, Krzysztofa Ołownię. 

Radny K. Ołownia – Bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Szanowni Koledzy i Koleżanki! Pani Przewodnicząca,  

ja chciałem zapytać z jakiej przyczyny w przedstawionym nam porządku 

dzisiejszej sesji, nie znalazł się projekt, który został złożony przez Klub 

Radnych "Prawa i Sprawiedliwości", a projekt dotyczy przyznania Honorowego 

Obywatelstwa Pułkownikowi Janowi Piwnikowi "Ponuremu". Ten projekt został 

złożony wcześniej, niż projekty dotyczące udzielenia pomocy finansowej.  

A przypomnę, że zgodnie z artykułem 20 ustęp 6 ustawy o samorządzie 

gminnym: "Na wniosek klubu radnych przewodniczący rady gminy jest 

obowiązany wprowadzić do porządku obrad najbliższej sesji rady gminy 

projekt uchwały, zgłoszony przez klub radnych, jeżeli wpłynął on do rady 

gminy co najmniej 7 dni przed dniem rozpoczęcia sesji". Wszystkie te 
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przesłanki zostały spełnione. Nasz projekt nie został umieszczony  

w dzisiejszym porządku. Chciałbym prosić o wyjaśnienie tej sytuacji.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Z tego co mi wiadomo,  

to mamy dwa miesiące na to, żeby ten projekt został umieszczony  

w porządku obrad, a więc nie uchybiony jest żaden termin i mamy jeszcze 

czas. Ta sesja jest sesją nadzwyczajną, dotyczy tylko tych punktów porządku 

obrad, które są w dzisiejszym porządku łącznie, ewentualnie z tymi, które 

będziemy jeszcze procedować, o których mówił Pan Prezydent. Tyle i tylko 

tyle. Czy są uwagi do porządku obrad, jako takiego dzisiejszej sesji? Proszę 

Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Panowie, 

Szanowni Panowie - Państwo Radni! Analizując sytuację, która nastąpiła na 

Komisji Budżetowej, gdzie Prezydent przedstawił uchwały, które realizują 

postulaty obu Klubów Radnych i mając na uwadze, że jeżeli przyjmiemy te 

projekty uchwał, to w zasadzie nasze postulaty, zarówno Klubu Radnych Tak! 

Dla Samorządu - Koalicji Tak! Dla Samorządu, jak  

i Klubu Radnych "Prawo i Sprawiedliwość" - wydaje mi się,  

że bezprzedmiotowe będzie głosowanie pozostałych projektów uchwał  

i zwracam się tutaj z prośbą do Pani Przewodniczącej, czy jest taka 

możliwość, żeby obydwa Kluby w związku z tym, że te projekty są już 

bezzasadne, czy zostały zaspokojone, nie pomyślałyby o tym, żeby wycofać te 

projekty swoje, klubowe z obrad sesji. Zwracam się z taką prośbą do obydwu 

Klubów, żeby podjęli taką decyzję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Ja chciałam zapytać, skoro już 

Pan Radny jest przy głosie, to chcę zapytać – czy Klub Radnych Koalicja Tak! 

Dla Samorządu, by wycofał ewentualnie swoje projekty uchwał z porządku?  

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicja Tak! Dla Samorządu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Mając na uwadze, że to nie chodzi o licytację  

na to kto, kiedy złożył projekt uchwały – chodzi o pomoc realną dla ludzi, 

chciałbym, żeby te uchwały, które zostały przedstawione przez Pana 

Prezydenta, teraz, jako zmianę - były uchwałami nas wszystkich radnych. 

Żebyśmy się nie dzielili przy pomocy, nie licytowali się: kto szybciej, kto więcej 

i kiedy. Dlatego propozycja jest taka, żeby solidarnie - solidarnie - powtórzę to 

słowo, wycofać i głosować tylko jedne uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Proszę Radny Pan 

Krzysztof Ołownia.  

Przewodniczący Klubu „Prawa i Sprawiedliwości” – K. Ołownia – Szanowna 

Pani Przewodnicząca! Klub Radnych "Prawa i Sprawiedliwości" poprze 

wszystkie uchwały pomocowe, natomiast, ja nie analizuję tej kwestii w postaci, 

nie wiem, konieczności licytowania czy licytacji jakiejkolwiek. Nasz Klub złożył 
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pierwszy uchwały, projekty uchwał. Na prawdę nie widzę potrzeby 

wycofywania ich z porządku obrad. No, takie jest nasze stanowisko. Deklaruję, 

że z całą pewnością poprzemy wszystkie projekty, które dzisiaj są nam 

przedstawiane  

w sprawie pomocy dla poszkodowanych gmin.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Radny Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Szanowni Państwo! W takim razie, ja też nie będę prosił  

o wycofanie. Szkoda, że propozycja, którą wysunął Prezydent, którą ja 

wysunąłem w stosunku do Przewodniczącego, żebyśmy zgłosili  

i potraktowali te projekty uchwał, jako wspólne. Szkoda, że po prostu nawet 

takie sprawy - tragedie ludzkie potrafią, potrafią Państwa dzielić  

i stawiać po dwóch stronach barykady. I mówienie o tym, że nie licytujemy się, 

to po co to wspominanie, że „to myśmy byli pierwsi”.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – A tak, proszę Państwa, gwoli 

rozszerzenia tej informacji Radnego Mariusza Łaty, to też nie chcę się 

licytować, ale przypomnę Państwu, że była 18 września, było spotkanie Pana 

Prezydenta - byłam ja, było kilkoro radnych – na spotkaniu przed mediami, 

gdzie już wtedy mówiliśmy, że będzie pomoc udzielona powodzianom. I tu 

była wymieniona już kwota. Może nie padły nazwy miast, ale kwota już była 

powiedziana i również pomoc dla Ćmielowa, też mówiłam o tym. Więc, kto tu 

był pierwszy, kto tu był ostatni, proszę Państwa, no po prostu szkoda słów. 

Proszę Radny Paweł Walesic. Radny P. Walesic – Pani Przewodnicząca! 

Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! Ja powiem tak - myślę, że w ogóle 

takiej dyskusji na temat tego kto był pierwszy i kto ile proponuje - nie powinno 

być. Kwestia pomocy dla osób poszkodowanych w klęsce żywiołowej, jaką jest 

powódź, nie powinna stanowić żadnego przyczynku do jakichkolwiek,  

już nie chcę używać słowa licytacji, ale w ogóle jakichś dywagacji. Myślę, że 

jeżeli dajemy coś z serca i w potrzebie ludziom chcemy pomóc, to powinniśmy 

po prostu to zrobić wspólnie, jako samorząd. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Aron Pietruszka.  

Radny A. Pietruszka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Ja myślę,  

że uchwały, które tutaj złożył Pan Prezydent na nasze ręce są takim 

konsensusem. Z tego co mi wiadomo, Pan Prezydent uczestniczył  

w Związku Miast Polskich w Wałbrzychu i ma najlepsze rozeznanie, które 

gminy potrzebują wsparcia. Ja sam, że tak powiem z wczorajszych, że tak 

powiem lektur gazet, taka Gmina Stronie Śląskie potrzebuje prawie 300 

milionów złotych na odbudowę. Więc, "grosz do grosza,  

a zbierze się kokosza", jak to się mówi. Więc tak, jak to powiedział poprzednik 

Paweł Walesic, czy Przewodniczący Klubu – Mariusz Łata – nie ma co się 
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licytować. Uchwały prezydenckie są konsensusem wszystkich uchwał, które 

zostały złożone przez wszystkie Kluby. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, ja bym prosiła, 

że jeśli macie Państwo – coś chcecie wnieść do porządku obrad, to proszę 

tylko w takim temacie zabierać głos, a nie w jakichś innych sprawach, bo jak 

nie, to za chwilę przejdziemy do procedowania tych projektów, które Pan 

Prezydent wyniósł do porządku. Czy Pan Ołownia ma jeszcze jakiś taki nowy 

projekt, który by coś wnosił do porządku nowego? Nie? No to w takim razie, 

proszę Państwa, głosujemy.  

Kto z Państwa jest za wnioskiem… Aha, przerwa techniczna. Chwileczkę, bo 

tutaj jeszcze Panowie muszą wnieść to do komputerów zanim przegłosujemy 

te sprawy.  

Przerwa w obradach trwała od godz. 13.16  do godz. 13.27. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jako punkt 1 wchodzi do porządku 

obrad projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Stronie Śląskie w kwocie 70 tysięcy. Punkt 2 - projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko - 100 tysięcy. Punkt 3 - projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy - 70 

tysięcy. Punkt 11 będzie miał projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024 - to jest ten 

dodatkowy, który dzisiaj opiniowaliśmy na Komisji Budżetu. I punktem 12 staje 

się też nowy projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2024-2029. Kto jest za takim porządkiem obrad, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi 

rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że 

wszyscy przyjęliśmy te zmiany do porządku  obrad. 

Radni RM jednogłośnie przegłosowali wniesienie do porządku obrad:  jako 
punkt 1 projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 
Stronie Śląskie, punkt 2 - projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Kłodzko, punkt 3 - projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Gminie Głuchołazy, punkt 11 - projekt uchwały 
zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na rok 2024  
i punkt 12 - projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2024-2029. (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu). 
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Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 
 
I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1) udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie Śląskie, 

2) udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko,  

3) udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy,  

4) udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko, 

5) udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy,  

6) udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko, 

7) udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie Śląskie, 

8)  udzielenia pomocy finansowej Gminie Ćmielów, 

9) upoważnienia Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego do złożenia  

wniosku o dofinansowanie w ramach programu priorytetowego NFOŚiGW 

„Wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół” oraz 

przyjęcia do realizacji projektu pn.: „Poprawa efektywności energetycznej 

w budynkach publicznych szkół podstawowych i przedszkoli w Ostrowcu 

Świętokrzyskim”, 

10) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2024 r., 

11) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2024 r., 

12)  zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2024-2029.  

IV. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 
Ad III/ Podjęcie uchwały w sprawie: 
 
1) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I teraz przechodzimy już do 

punktu, do punktu trzeciego, a mianowicie "Podjęcie uchwał w sprawach". 

Jako pierwszy projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej 

Gminie Stronie Śląskie w kwocie 70 tysięcy. Projekt uchwały był opiniowany 

przez Komisję Budżetu. Proszę Przewodniczącego o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie 

Śląskie w kwocie 70 tysięcy zł. Kto jest za, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska 

przycisk i podnosi rękę.  

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Stronie Śląskie (imienny wykaz głosowania stanowi 
załącznik nr 3 do protokołu) 
 
Patrz uchwała Nr X/64/2024 – załącznik nr 4 do protokołu. 
 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko w kwocie 100 tysięcy 

złotych. Również projekt był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Panie 

Przewodniczący.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca. Ten 

projekt też pozytywnie został zaopiniowany. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek –Czy są uwagi, pytania do projektu 

tej uchwały? Nie widzę, wobec tego głosujemy projekt uchwały dotyczący 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko w kwocie 100 tysięcy zł. Kto 

jest za, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk  

i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że uchwałę również podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Kłodzko (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik  
nr 5 do protokołu) 
 
Patrz uchwała Nr X/65/2024 – załącznik nr 6 do protokołu. 
 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy w kwocie 70 tysięcy 

złotych. Proszę Panie Przewodniczący Komisji Budżetu o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby w tym momencie zabrać głos? Nie widzę, wobec tego przechodzimy 

do głosowania projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
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Gminie Głuchołazy w kwocie 70 tysięcy zł. Kto jest za, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Głuchołazy (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu) 
 
Patrz uchwała Nr X/66/2024 – załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Radny Mariusz Łata.  

Radny M. Łata – Szanowni Państwo! Bardzo chciałbym podziękować za 

jednomyślność i poparcie uchwał, które były przedstawione przez Prezydenta, 

jako uchwały wszystkich nas radnych, spełniającym to co Kluby wyraziły  

w swoich oddzielnych uchwałach. W związku z tym uważam, że pozostałe 

uchwały są bezprzedmiotowe, więc nie zachodzi potrzeba głosowania "za". 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Radny Krzysztof Ołownia.  

Radny K. Ołownia – Ja również w imieniu własnym i całego Klubu dziękuję 

serdecznie za jednomyślność, takie działanie ponad podziałami. Pomoc 

rzeczywiście tym gminom jest niezbędna. Natomiast nie widzę absolutnie 

żadnych podstaw, żeby projekty uchwał Klubu Radnych "Prawa i 

Sprawiedliwości" zostały zdjęte z porządku obrad. Dziękuję.  

 4) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wobec tego głosujemy projekt 

uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko 

(załącznik nr 9 do protokołu) w kwocie 50 tysięcy złotych, projekt Klubu 

Radnych "Prawo i Sprawiedliwość". Kto jest za podjęciem uchwały, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto 

się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Prosimy o oddanie głosu Panią 

Elżbietę Helicką i Krzysztofa Ołownię. „Za podjęciem uchwały” - 3 głosy, 

"przeciw" - 13, "wstrzymało się" - 2. A więc uchwała odrzucona.  

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 3 za, 13 przeciw i 2 wstrzymujące – nie 
podjęli uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu) 
 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy (załącznik nr 11 do 

protokołu) w kwocie 50 tysięcy złotych - również projekt uchwały Klubu 

"Prawa i Sprawiedliwość". Projekt uchwały był również procedowany przez 
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Komisję Budżetu. Tu proszę Przewodniczącego  

o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Ten 

projekt uchwały też został, jak pamiętam odrzucony.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Nie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Przepraszam, zaopiniowany 

pozytywnie. Tak.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy w tej sprawie ktoś chciałby  

z Państwa zabrać głos? Nie widzę, wobec tego przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy 

w kwocie 50 tysięcy zł. Kto jest za, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest 

przeciw, naciska przycisk  

i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że za przyjęciem tej uchwały - 3 głosy, "przeciw" - 

13 i "wstrzymało się" - 2. A więc, uchwała również jest odrzucona.  

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 3 za, 13 przeciw i 2 wstrzymujące – nie 
podjęli uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu) 
 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny projekt uchwały 

dotyczy udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko (załącznik  

nr 13 do protokołu). I tu już jest projekt uchwały wniesiony przez Klub 

"Koalicja Tak! Dla Samorządu". Kto jest za udzieleniem pomocy…  

A, przepraszam opinia Komisji - słusznie. Dziękuję.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy ja dobrze zrozumiałam, Panie 

Radny Łata - te dwa projekty, które wnosił Klub "Koalicja Tak! Dla Samorządu" 

to zostały wycofane?  

Radny M. Łata – Nie, absolutnie. Ja nie złożyłem takiego, zgodnie ze statutem 

musiałbym zrobić to na piśmie, przede wszystkim. Ja namawiałem oba Kluby 

do podjęcia takiej decyzji, ale że nie było jednomyślności, głosujemy również 

te dwie uchwały i w związku z tym, że również one są bezprzedmiotowe 

będziemy głosować za odrzuceniem tych projektów.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dobrze. Dziękuję. Wobec tego, 

czy są uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę, wobec tego głosujemy 

projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko  

w kwocie 50 tysięcy złotych i to jest projekt uchwały wniesiony przez Klub 

"Koalicja Tak! Dla Samorządu". Kto jest za, naciska przycisk i podnosi rękę. 
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Kto jest przeciw, naciska przycisk  

i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. "Za" - 3 

głosy, "jestem przeciw" - 13 głosów i "wstrzymuję się" - 2 głosy. Czyli uchwała 

też została odrzucona.  

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 3 za, 13 przeciw i 2 wstrzymujące – nie 
podjęli uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kłodzko 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu) 
 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie Śląskie (załącznik nr 15 do 

protokołu). Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę 

Panie Przewodniczący o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy są pytania do projektu tej 

uchwały? Nie widzę, wobec tego głosujemy projekt uchwały dotyczący 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Stronie Śląskie  

w kwocie 50 tysięcy złotych. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Uchwała: "za" - 3 głosy, "przeciw" 

- 13 i "wstrzymało się" - 2 osoby. A więc uchwała odrzucona. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 3 za, 13 przeciw i 2 wstrzymujące – nie 
podjęli uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Głuchołazy 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu) 
 

8) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały dotyczy 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Ćmielów. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę Panie Przewodniczący o zabranie 

głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby tu zabrać głos? Proszę Radny Paweł Walesic.  

Radny P. Walesic – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni 

Państwo! Chciałbym powiedzieć, że bardzo mnie cieszy, że również Ćmielów 

znalazł się w tej puli, jakby tego dofinansowania, tej pomocy, bo zwracałem 

się z taką prośbą podczas mojej wypowiedzi na jednej z sesji, kiedy wydarzyła 

się ta tragedia w Ćmielowie. Rzeczywiście tam potrzeby też są olbrzymie  
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i powinniśmy doceniać i dostrzegać również te potrzeby najbliższe. Tak, że za 

to bardzo serdecznie dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy jeszcze ktoś z Państwa? Nie 

widzę, wobec tego przechodzimy do głosowania projektu uchwały dotyczącej 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Ćmielów w kwocie 50 tysięcy zł. Kto jest 

za podjęciem uchwały, podnosi rękę i naciska przycisk. Kto jest przeciw, 

podnosi rękę i naciska przycisk. I kto się wstrzymał, podnosi rękę i naciska 

przycisk. Stwierdzam, że przy 17 głosach "za" i jednym "przeciwnym" uchwałę 

podjęliśmy. 

 

 Radni RM 17 głosami "za" i przy jednym głosie "przeciwnym” podjęli uchwałę 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Ćmielów (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu) 
 
Patrz uchwała Nr X/67/2024 – załącznik nr 18 do protokołu. 
 

 9) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy  

do kolejnego projektu uchwały, proszę Państwa, dotyczącej upoważnienia 

Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

do złożenia wniosku o dofinansowanie w ramach programu 

priorytetowego Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej "Wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności 

energetycznej szkół" oraz przyjęcia do realizacji projektu pod nazwą 

"Poprawa efektywności energetycznej  

w budynkach publicznych szkół podstawowych i przedszkoli  

w Ostrowcu Świętokrzyskim". Projekt uchwały był również opiniowany przez 

Komisję Budżetu. Proszę Panie Przewodniczący o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Komisja 

Budżetu pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania 

do projektu tej uchwały? Nie widzę, wobec tego przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały w sprawie upoważnienia Prezydenta Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego do złożenia wniosku  

o dofinansowanie w ramach programu priorytetowego Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wniosku  

o dofinansowanie w ramach programu, wniosku o dofinansowanie  

w ramach właśnie tego programu pod nazwą "Wymiana źródeł ciepła  

i poprawa efektywności energetycznej szkół" oraz przyjęcia do realizacji 

projektu pod nazwą "Poprawa efektywności energetycznej w budynkach 

publicznych szkół podstawowych i przedszkoli w Ostrowcu Świętokrzyskim". 
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Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wniosku  
o dofinansowanie w ramach programu priorytetowego Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej "Wymiana źródeł ciepła i poprawa 
efektywności energetycznej szkół" oraz przyjęcia do realizacji projektu pod 
nazwą "Poprawa efektywności energetycznej w budynkach publicznych szkół 
podstawowych i przedszkoli w Ostrowcu Świętokrzyskim (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu) 
 
Patrz uchwała Nr X/68/2024 – załącznik nr 20 do protokołu. 
 

10) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Przechodzimy  

do kolejnego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024. Projekt ten również 

był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę, Panie Przewodniczący  

o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Ten 

projekt uchwały również został pozytywnie zaopiniowany.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy ktoś  

z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę, Radny Krzysztof Ołownia.  

Radny K. Ołownia – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo!  

W proponowanych zmianach jest kwota 470 tysięcy złotych na MOSiR, tak?  

Z tego co wyczytałem.  Ja bym może poprosił, bo to jest na bardzo wysokim 

szczeblu ogólności sformułowanie - "na funkcjonowanie MOSiR-u", uprzejmie 

proszę o może przybliżenie nam tematu, na co konkretnie te 470 tysięcy będą 

przeznaczone. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy są dalsze pytania  

do projektu tej uchwały? Nie widzę, więc proszę, Panie Prezydencie  

o zabranie głosu.  

Prezydent Miasta – A. Łakomiec – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Przede wszystkim, to są media. Ja może oddam głos Panu Skarbnikowi,  

do którego wniosek wpłynął i tu rozmawialiśmy. Tak, że bardzo proszę.  

Skarbnik Miasta – S. Kijak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Prezydencie! No, generalnie budżet MOSiR-u w innych pozycjach został 

zabezpieczony, między innymi zmianami na poprzedniej sesji,  

ale koszty mediów, zostały niedoszacowane w tym roku. Nie wykluczamy,  
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że jest to nie ostatnie przesunięcie. Te 470 tysięcy ma zabezpieczyć 

najbliższy czas: energia elektryczna, woda i ogrzewanie, ale nie wykluczamy, 

że będą potrzebne tam dodatkowe środki. Plan MOSiR-u w tych pozycjach 

jest już w zasadzie na wyczerpaniu, wobec czego bez tego przesunięcia nie 

będziemy w stanie zapewnić obiektom MOSiR-u  zapłaty faktur za te ośrodki. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Radny Krzysztof Ołownia.  

Radny K. Ołownia – Bardzo dziękuję Panu Skarbnikowi. Szanowni Państwo! 

Ja kolejny raz chciałbym prosić, abyśmy w miarę możliwości - oczywiście - nie 

głosowali blokiem takich uchwał. Jak widzimy, niektóre rzeczy są po prostu 

takie, które wymagają wyjaśnienia. Pośród wszystkich tych dobrych rzeczy, 

które proponujecie Państwo w zmianach budżetowych, są rzeczy, które 

wymagają doprecyzowania. Czy naprawdę nie da się zrobić tak, żebyśmy 

kilka tych uchwał podejmowali, a nie głosowali blokiem nad wszystkimi razem? 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Pan Skarbnik czy Pan 

Prezydent? Pan Skarbnik, proszę.  

Skarbnik Miasta – S. Kijak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Budżetu 

nie da się zrobić, tak powiem - pozycjami. Dla tej jednej uchwały to są 24 

wnioski, 52 zadania przesuwane między innymi, 81 kwot, tak? Musielibyśmy 

stworzyć, gdybyście Państwo tak chcieli 81 alternatywnych budżetów i 81 

alternatywnych Wieloletnich Prognoz, bo jedna zmiana powodowałaby, że 

kolejne byłyby nie do przeprowadzenia. Więc no, nie ma możliwości innego 

budżetu procedowania, jak w jednej zbiorczej uchwale. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy są jakieś dalsze pytania ze 

strony Państwa Radnych? Nie widzę, wobec tego przechodzimy  

do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024. Kto jest za, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi 

rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024 (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu) 
 
Patrz uchwała Nr X/69/2024 – załącznik nr 22 do protokołu. 
 

11) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kolejny projekt uchwały - 

dzisiaj nowo wniesionej na sesji - zmieniający uchwałę w sprawie 
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uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024. Projekt 

uchwały był opiniowany na Komisji Budżetu. Proszę Pana Andrzeja o opinię.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Ten 

projekt uchwały też pozytywnie został zaopiniowany przez Komisję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czy Państwo Radni mają pytania 

do projektu tej uchwały? Nie widzę, wobec tego przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024. Kto jest za podjęciem 

uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024 (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu) 
 
Patrz uchwała Nr X/70/2024 – załącznik nr 24 do protokołu. 
  

12) Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I kolejny, ostatni w tym 

punkcie porządku obrad projekt uchwały zmieniający uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na rok 2024-2029, też nowo wniesiony przez Pana 

Prezydenta na sesji. Projekt był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę  

o opinię Komisję Budżetu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Ten 

projekt również został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy do tego projektu 

uchwały są pytania? Nie widzę, wobec tego przechodzimy  

do głosowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski  

na lata 2024-2029. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że również tę 

uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 2024 (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu) 
 
Patrz uchwała Nr X/71/2024 – załącznik nr 26 do protokołu. 



15 
 

 

Ad IV/Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję Państwu bardzo. 

Zamykam obrady dziesiątej (X) nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Do widzenia Państwu. 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 13.46. 

 

Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – 

Irena Renduda-Dudek 

 

Protokołowały: Marta Kamińska, Eliza Kaniewska, Magdalena Połetek 


